
  

                                    
PROTOKOLL

2024-05-23                                 
                   

KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD
ÅRSSTÄMMA

Tid: Torsdagen den 23 maj 2024 klockan 9.00 – 12.00
Plats: Habo gård, Habovägen 6, 234 34 Lomma

Bilagor:
1. a) Årsredovisning 2023 med förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt b) 

Revisionsberättelse
2. Valberedningens förslag till ledamöter i styrelsen samt revisorer
3. Förslag till: a) budget 2025 samt reviderad budget 2024 samt b) arbetsplan 2025 för 

Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram.
4. Förslag till utdebitering hos medlemmar 2025 för Vattenförvaltning, Samordnad 

recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån
5. Vattenkontroll – Rapport från 2023 års undersökningar i Kävlingeån
6. Vattenvårdsplan 2.0

Samtliga bilagor finns uppladdade i OneDrive i samband med kallelse.

Närvarande
Stämmoombud Johan Svanberg Höörs kommun

Carl von Friesendorff Lunds kommun
Lena Fällström VA SYD
Sofia Lindblom Kävlinge kommun
Magnus Weberg Sjöbo kommun
Markus Nordqvist Kävlinge kommun
Linnea Ornstein (ers.) Eslövs kommun

Styrelseledamöter:
Kommunrepresentanter

Thomas Quist (ordf.) Sjöbo kommun
Eleni Rezaii Liakou (vice ordf.) Lunds kommun
Miroslav Han Eslövs kommun
Håkan Bjelkengren (ers.) Eslövs kommun
Magnus Haara, digitalt Höörs kommun
Anders Lindvall Kävlinge kommun
Jimmy Runesson (ers.) Kävlinge kommun
Lennart Nilsson(ers.) Lomma kommun
Kenneth Strömbeck Tomelilla kommun
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Areella näringar/markägare Håkan Lindquist LRF

Företag/industrier Hadil Karim Nordic Sugar AB

Sydvatten Johan Burström
Christian Alsterberg (ers.)

VA SYD Per Bengtsson (ers.)

Adjungerade till styrelsen Karl Asp Lunds kommun
Hjalmar Åhrén Lunds kommun
Isak Nyborg Höje å vattenråd
Therese Parodi Kävlingeåns vattenråd
Eva Nielsen Osterman Sjöbo kommun
Emelie Willsäter Sjöbo kommun
Frida Johansson (ers.) Sjöbo kommun
Annika Söderman Eslövs kommun
Pardis Pirzadeh Länsstyrelsen

Beredningsgruppen:
Maja Holmgren Lomma kommun
Åsa Abrahamsson, digitalt Höörs kommun
Patrik Lund Kävlinge kommun
Marie Caesar Björk Kraftringen

Konsult: Timothy Williams Ekologigruppen
Filip Hvitlock Ekologigruppen

Revisor: Daniel Lantz Ernst & Young AB  

Valberedning: Cecilia Olsson Carlsson Sjöbo kommun

Övriga:
Recipientkontroll Madeleine Svelander SGS Analytics AB

Emma Enström Doktorand

Sekreterare Christoffer Bonthron Kävlingeåns vattenråd
Föreläsare Tette Alström Ekologigruppen

§ 1 Stämmans öppnande

Styrelsens ordförande Thomas Quist hälsar alla välkomna till 2024 års stämma för 
Kävlingeåns vattenråd och förklarar stämman öppnad. 

Han ger en kort sammanfattning av vad som skett inom vattenrådet, året som gått och 
poängterar behovet av att anpassa vattenrådet och vattenrådets arbete för att möta 
effekterna av rådande klimatförändringar med ökad torka och fler översvämningar. 
Vattenrådet har kallat medlemskommunerna till stormöte samt initierat arbetet med 
Vattenvårdsprogram 2.0 som presenteras senare.

§ 2 Val av ordförande att leda förhandlingarna

Årsstämman beslutar:
 att utse Thomas Quist att leda dagens förhandlingar.

§ 3 Justering av röstlängd
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Therese Parodi förrättar upprop.

                      Årsstämman beslutar:
 att fastställa röstlängden enligt följande:

Johan Svanberg Höörs kommun
Sofia Lindblom Kävlinge kommun
Linnea Ornstein Eslövs kommun
Lennart Nilsson Lomma kommun
Carl von Friesendorff Lunds kommun
Magnus Weberg Sjöbo kommun
Marie Cesar-Björk Kraftringen
Håkan Lindquist LRF
Johan Bjurström Sydvatten
Lena Fällström VA SYD

§ 4 Godkännande av dagordning

Årsstämman beslutar:
 att godkänna dagordningen.

§ 5 Godkännande av kallelse

Årsstämman beslutar:
 att godkänna kallelsen till årsstämman, utskickad 23 april.

§ 6 Val av två personer att jämte ordföranden justera stämmans protokoll
              
                      Årsstämman beslutar:

 att utse Lena Fällström och Magnus Weberg, att jämte ordföranden justera 
stämmans protokoll.

§ 7 Föredragning av styrelsens och revisorns berättelse

Therese Parodi redovisar förvaltningsberättelse och resultat- och balansräkning för 
räkenskapsåret 2023 enligt bilaga 1a. Hon ger en kort summering av arbetet under 
2023. 

Vattenrådet har bedrivit utåtriktat arbete i form av dialoger med markägare, temadagar, 
guidningar samt föredrag och presentationer. Vattenrådet har även medverkat vid 
kurser, konferenser och seminarier. Recipientkontrollprogrammet och 
vattenförvaltningen (mestadels remisshantering) har utförts.

Åtgärdsarbetet 2023 summeras till två entreprenader för våtmarksprojekt, ett projekt 
med temporära flödesdämpande åtgärder samt en faunapassage. Totalt är det ca 1,7 ha 
våtmarker 0,5 ha översvämningsytor samt 40 m omlöp (faunapassage). Förutom det har
arbetet fortsatt med ett antal påbörjade och nya projekt.

Revisor Daniel Lantz redovisar granskningen av årsredovisningen och konstaterar att 
den följer uppsatta redovisningsprinciper. Daniel tillstyrker att stämman beviljar 
styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret (bilaga 1b).

Årsstämman beslutar:
 att godkänna årsredovisningen för 2023 enligt bilaga 1a, samt
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 att lägga revisorns berättelse för 2023 enligt bilaga 1b till handlingarna.

§ 8 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för det år verksamhetsberättelsen avser

Årsstämman beslutar:
 att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2023 års verksamhet och förvaltning.

Notering - Carl von Friesendorff deltar inte i beslutet.

§ 9 Fastställande av vattenrådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering
Therese Parodi föredrar.

                      Årsstämman beslutar:
 att fastställa rådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering för 

2023 enligt bilaga 1a.
 att vinsten disponeras så att 277 020 kr överförs i ny räkning.

§ 10 Förslag från Valberedningen angående arvode till ordförande i styrelsen
Magnus Weberg begär ordet – vi har flera vattenråd som denna fråga behöver 
samordnas med. Therese Parodi föreslås få uppgiften att samordna och förankra denna 
fråga med övriga vattenråd.

                      Årsstämman beslutar:
 att ge Therese Parodi uppgiften att samordna och förankra denna fråga med 

övriga vattenråd.

§ 11 Val av ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa
Cecilia Olsson Carlsson redogör valberedningens förslag. 

Årsstämman beslutar:
 att utse ledamöter och ersättare i styrelsen enligt följande:

Ordinarie ledamot Ersättare
Eslövs kommun Miroslav Han Håkan Bjelkengren
Hörby kommun Peter Johansson Anders Malmgren
Höörs kommun Magnus Haara Jan-Åke Roslund
Kävlinge kommun Anders Lindvall Jimmy Runesson
Lomma kommun Jerry Ahlström Lennart Nilsson
Lunds kommun Eleni Rezaii Liakou Maria Roldin
Sjöbo kommun Thomas Quist Charlotte Ramel Andersson
Tomelilla kommun Kenneth Strömbeck Peter Boström

Areella näringar/ Håkan Lindqvist Per Persson
markäg. Carl von Friesendorff Hans Ramel
Dikningsföretagen Josefine Wrage Håkan Olsson

Företag/industrier
Nordic Sugar Hadil Karim Eva Norrman
Kraftringen Peter Ottosson Vakant
Sydvatten Johan Burström Christian Alsterberg
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VA SYD Catharina Malmborg Per Bengtsson

Ideella naturvården Nils Englesson Olle Lindeberg
Fiskevården Anders Eklöv Anders Persson

§ 12 Val av ordförande och vice ordförande i styrelsen
Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag. 

                      Årsstämman beslutar:
 att utse Thomas Quist till ordförande och Eleni Rezaii Liakou till vice 

ordförande i styrelsen.

§ 13 Val av revisor och ersättare för denne
Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag. 

Årsstämman beslutar:
 att utse revisionsbyrån Ernst & Young AB - med de representanterna de utser.

Notering - Valberedningen tar med sig informationen att det är revisionsbyrå som ska 
utses och inte namngivna personer

§ 14 Val av valberedning

Årsstämman beslutar:
 att utse Cecilia Olsson Carlsson, Sjöbo kommun, tillika sammankallande, 

Christer Wallin, Lunds kommun, samt Stefan Frank, LRF, till ledamöter i 
valberedningen.
Notering – Christer Wallin är inte närvarande men har bekräftat sitt deltagande. 
Stefan Frank är inte närvarande och hans deltagande behöver bekräftas. 
Christoffer Bonthron kontaktade Stefan Frank 2024-05-29 och fick hans OK per
telefon.

§ 15 Fastställande av styrelsen uppgjord arbetsplan och kostnadsbudget för det 
kommande verksamhetsåret 2025
Therese Parodi redogör för förslag till budget och arbetsplan år 2025 för 
Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll samt Vattenvårdsprogram för 
Kävlingeån enligt bilaga 3a och 3b.

Förväntat totalresultat (recipientkontroll, vattenförvaltning, vattenvårdsprogram) 
uppskattas år 2025 vara - 2 822 000 kr. Förväntat resultat gällande recipientkontroll 
bedöms bli + 9 000 kr och gällande vattenförvaltning + 65 000 kr. Minusresultatet i 
totalen kommer från vattenvårdsprogrammet och beror främst på ökade entreprenad och
konsultkostnader då vi förväntar oss att anlägga mer detta år. Vi har även ökade 
administrativa utgifter eftersom vi utökat kansliet. Medlemsavgiften i Öresunds 
vattenvårdsförening kommer att öka under 2025. Intäkterna är uppräknade enligt 
konsult- och entreprenadindex. 
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Årsstämman beslutar:
 att fastställa styrelsens förslag till arbetsplan och kostnadsbudget 2025 för 

Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram för Kävlingeån 
enligt bilagor 3a och 3b; 

 att lägga övrig information till handlingarna. 

§ 16 Fastställande av styrelsens uppgjorda förslag till utdebitering hos medlemmarna 
för det kommande verksamhetsåret 2025

Therese Parodi redogör för förslag till utdebitering hos medlemmarna 2025 för 
Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 
enligt bilaga 4. Medlemsavgifterna är uppräknade med Entreprenadindex. Övriga 
avgifter har ökats med konsultindex.

Årsstämman beslutar:
 att fastställa styrelsens förslag till utdebitering hos medlemmarna 2025 för 

Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram i Kävlingeån 
enligt bilaga 4.

Noteringar
Magnus Weberg - vattenrådet har ett stort upparbetat eget kapital. Trots detta 
indexuppräknas utdebiteringen till medlemskommunerna. Detta förklaras av Therese 
Parodi att även underliggande kostnader (konsulter och entreprenörer) indexuppräknas. 
Carl von Friesendorff - lyfter att det innevarande kapitalet inte är ett eget kapital utan 
förinbetalda medel som kan disponeras utjämnande mellan åren framöver. Förslaget är 
att inför nästa årsstämma ta upp frågan om indexering är nödvändig om det förinbetalda
kapitalet inte har minskat.

§ 17 Ärenden som av styrelsen eller medlem hänskjutits till stämman

- Redovisning och beslut gällande Vattenvårdsplan 2.0
Christian Alsterberg och Tette Alström presenterar det förslag till nytt adaptivt och 
breddat arbetssätt som föreslås för vattenrådet enligt bilaga 6. Bakgrunden till behovet 
är:
• Nya vattenutmaningar kommer i snabbare takt än innan
• Konsekvenserna blir stora
• Intressemotsättningar blir uppenbara
• En smart anpassning är nödvändig
• Att arbeta med avrinningsområdet som gräns är självklart
• Vattenrådens roll behöver breddas

Noteringar
Carl von Friesendorff lyfter frågan – hur fungerar dikningsföretagen? Oklara 
ansvarsfördelningar kring rensning och underhåll. Är vattenrådet ansvarig för de skador 
som uppkommit efter översvämningarna i våras? Vi arbetar för lite uppströms i 
bäckarna i skogsbygden. 
Magnus Weberg – kommunerna samverkar på kors och tvärs. Är Utvecklingsgruppen 
en ny parallell organisation till vattenrådet? Nej det är det inte svarar presentatörerna. 
Lyfter frågan kring hur den finansiella strategin ska lösas – hur ska kommunerna klara 
att hantera en ökad kostnad för vattenfrågor? Viktigt med en tydlig och kontinuerlig 
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rapportering till medlemskommunerna kring hur implementeringen 2026 och framöver 
ska se ut och vad den kommer att kosta.
Eleni Rezaii Liakou ser detta som en möjlighet att medlemskommunerna med detta 
arbete gör ett initiativ och får en bra möjlighet att göra något aktivt för att möta 
framtidens vattenutmaningar.
Per Bengtsson - var fattas beslutet om finansiering av detta projekts uppstart? Det görs 
här på stämman svarar Thomas Quist. 

Förtydligande efter årsstämman, i samband med protokollskrivning
Arbetet med Vattenvårdsplan 2.0 är indelat i 3 etapper enligt figur nedan. Etapp 1 är 
klar och presenterades på årsstämman. Etapp 2 påbörjas omgående med beslut på 
konstituerande styrelsemöte, pågår till 2026 och finansieras inom föreslagen budget i 
§15. Etapp 3 sker succesivt från nu och framåt genom att medlemskommunerna 
involveras i olika moment under Etapp 2 men framför allt från 2026 och framåt då 
Vattenvårdsplan 2.0 är framtagen.

Årsstämman beslutar:
- att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 2.0 enligt redovisat förslag
- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart och 
genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 – 2026.
- att styrelsen redan vid konstaterande styrelsemöte kan fatta beslut om fortsatt arbete 
eftersom stämmoprotokollet inte är justerat.
-att projektgruppen kontinuerligt rapporterar till medlemskommunerna kring hur 
arbetet fortlöper och hur implementeringen fram till 2026 och framöver ska se ut, vad 
den kommer att kosta och hur den kommer finansieras.
- att lägga övrig information till handlingarna.

§ 18 Presentation av pågående och planerat arbete i Fokus Vombsjön

Christian Alsterberg, Sydvatten, informerar om projekt Fokus Vombsjön. Han berättar 
om projektet i Lilla Torpsbäcken utvidgad gäddvåtmark om ca 12 ha samt fiskväg förbi 
ett vandringshinder. I nordvästra viken påbörjas inom kort entreprenaden med ett nytt 
vattenvårdsprojekt med gäddvåtmarker och meandrande bäckfåra.

Projektet med att anpassa Sportfiskehamnens brygga (för båtiläggning) så att den kan 
användas även vid lågvatten har fått bidrag från Sparbanksstiftelsen Färs & Frosta.
 

Det pågår även ett projekt där cyanobakterier i giftalger ska detekteras i ett tidigt skede 
och berörda kommuner delges informationen för att kunna meddela allmänheten.

Årsstämman beslutar:
 att lägga informationen till handlingarna 
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§ 19 Redovisning av 2023 års vattenundersökningar i Kävlingeån 

Madeleine Svelander, SGS Analytics AB, redogör för resultaten från 2023 års 
vattenundersökningar i Kävlingeån, i recipientkontrollprogrammet, bilaga 5. 
Året var något varmare än normalt. Årsnederbörden var avsevärt högre än normalt 921 
mm (676 mm normalt) och ojämnt fördelad. I augusti 125% mer nederbörd medan maj 
44% av normal nederbörd. Näringsstatus för kväve och fosfor visar på signifikant 
minskande långsiktiga trender vilket är positivt. Vombsjön har fortsatta 
problemperioder med syretillstånd, siktdjup och klorofyll.

Årsstämman beslutar:
 att lägga informationen till handlingarna

§ 20  Redovisning av pågående arbete i Vattenvårdsprogram Kävlingeån 
(Ekologigruppen)
Filip Hvitlock, Ekologigruppen, redogör för arbetet inom Kävlingeåns Vattenvårds-
program 2023. Nedan en sammanfattning av de större entreprenaderna.
• Rolsberga kvarn, skapande av fri fiskväg.
• Veberöd, pionjärprojekt – fördröjning utanför tätorten, Högflöde den 17/11 testade 

konstruktionen. Brister ska fixas
• Lilla torpsbäcken, Gäddlek och näringsrening. Ytor – cirka 4 ha större vattenyta vid

högvatten, 2 ha ny permanent vattenyta, 7 ha tillgängliggjord vattenyta för gäddlek
• Brösarp 5 vattenytor. Totalt cirka 1,7 ha ny vattenyta. Näringsrening, fördröjning 

och groddjur,

Årsstämman beslutar:
 att lägga informationen till handlingarna

§ 21 Övriga ärenden

Inga övriga ärenden har inkommit. 

                                            

§ 22 Stämmans avslutande

Thomas Quist nämner att det nästa år är 30-årsjubileum. På något sätt ska detta 
uppmärksammas med tex. besök på någon intressant plats eller projekt.

Efter stämman var det lunchbuffé och därefter inspirationsföreläsningar av Kenneth M 
Persson, forskningschef på Sydvatten och Christoffer Bonthron från 
Tullstorpsåprojektet.
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Lund som ovan

Christoffer Bonthron
Sekreterare

Justeras:

Thomas Quist
Ordförande
Sjöbo kommun

Lena Fällström Magnus Weberg
VA Syd Sjöbo kommun

9
Assently: 7305d47326664e257a9e9fd0b6995c5b617ae419711c2b8adaffb22543beced85b5f067c9c9de390e15fb915aa59a6d068e1fbe075cd1ff036cfa926bffa80da



Följande handlingar har undertecknats den 1 juni 2024
 

Underskrifter
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{"SigningTime":"2024-05-31T20:31:31","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Lena Fällström Törnered","EmailAddress":"lena.fallstrom@lund.se","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"188.150.73.170","Signature":"","MobilePhone":""}






signatures/Paul Magnus Willy Weberg/signature.json

{"SigningTime":"2024-06-01T15:23:26.5057619Z","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Paul Magnus Willy Weberg","EmailAddress":"magnus.weberg@sjobo.se","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"85.30.169.172","Signature":"","MobilePhone":""}






signatures/Bo Thomas Quist/signature.json

{"SigningTime":"2024-05-31T17:58:56","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Bo Thomas Quist","EmailAddress":"thomas.quist@sjobo.nu","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"5.180.0.42","Signature":"","MobilePhone":""}






signatures/Karl Frank Christoffer Bonthron/signature.json

{"SigningTime":"2024-05-31T16:15:03","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Karl Frank Christoffer Bonthron","EmailAddress":"christoffer.bonthron@lund.se","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"213.113.241.19","Signature":"","MobilePhone":""}
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KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD


ÅRSSTÄMMA








Tid:	Torsdagen den 23 maj 2024 klockan 9.00 – 12.00


[bookmark: _Hlk132986383][bookmark: _Hlk164672658]Plats:	Habo gård, Habovägen 6, 234 34 Lomma








Bilagor:


1. a) Årsredovisning 2023 med förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt b) Revisionsberättelse


1. Valberedningens förslag till ledamöter i styrelsen samt revisorer


1. Förslag till: a) budget 2025 samt reviderad budget 2024 samt b) arbetsplan 2025 för Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram.


1. Förslag till utdebitering hos medlemmar 2025 för Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån


1. Vattenkontroll – Rapport från 2023 års undersökningar i Kävlingeån


1. Vattenvårdsplan 2.0





Samtliga bilagor finns uppladdade i OneDrive i samband med kallelse.








Närvarande


Stämmoombud	Johan Svanberg		Höörs kommun


Carl von Friesendorff 	Lunds kommun


Lena Fällström		VA SYD


Sofia Lindblom		Kävlinge kommun


Magnus Weberg	Sjöbo kommun


Markus Nordqvist	Kävlinge kommun


Linnea Ornstein	 (ers.)	Eslövs kommun








Styrelseledamöter:


Kommunrepresentanter	


		Thomas Quist (ordf.)	Sjöbo kommun


		Eleni Rezaii Liakou (vice ordf.)	Lunds kommun


Miroslav Han		Eslövs kommun


		Håkan Bjelkengren (ers.)	Eslövs kommun


		Magnus Haara, digitalt	Höörs kommun


		Anders Lindvall	Kävlinge kommun


		Jimmy Runesson (ers.)	Kävlinge kommun


Lennart Nilsson	(ers.)	Lomma kommun	


		Kenneth Strömbeck	Tomelilla kommun


	


Areella näringar/markägare	Håkan Lindquist	LRF


	


Företag/industrier	Hadil Karim		Nordic Sugar AB





Sydvatten		Johan Burström		


		Christian Alsterberg (ers.)


		


VA SYD		Per Bengtsson (ers.)		





Adjungerade till styrelsen	Karl Asp		Lunds kommun


		Hjalmar Åhrén		Lunds kommun


		Isak Nyborg		Höje å vattenråd


		Therese Parodi		Kävlingeåns vattenråd


		Eva Nielsen Osterman	Sjöbo kommun


		Emelie Willsäter	Sjöbo kommun


		Frida Johansson (ers.)	Sjöbo kommun


		Annika Söderman	Eslövs kommun


		Pardis Pirzadeh		Länsstyrelsen


		


Beredningsgruppen:	


		Maja Holmgren		Lomma kommun


		Åsa Abrahamsson, digitalt	Höörs kommun


		Patrik Lund		Kävlinge kommun


		Marie Caesar Björk	Kraftringen


		


Konsult:		Timothy Williams	Ekologigruppen


		Filip Hvitlock		Ekologigruppen





Revisor:		Daniel Lantz		Ernst & Young AB	 





Valberedning:		Cecilia Olsson Carlsson	Sjöbo kommun	





Övriga:


Recipientkontroll	Madeleine Svelander	SGS Analytics AB


		Emma Enström		Doktorand





Sekreterare		Christoffer Bonthron	Kävlingeåns vattenråd


Föreläsare		Tette Alström		Ekologigruppen


		





§ 1	Stämmans öppnande


Styrelsens ordförande Thomas Quist hälsar alla välkomna till 2024 års stämma för Kävlingeåns vattenråd och förklarar stämman öppnad. 


Han ger en kort sammanfattning av vad som skett inom vattenrådet, året som gått och poängterar behovet av att anpassa vattenrådet och vattenrådets arbete för att möta effekterna av rådande klimatförändringar med ökad torka och fler översvämningar. Vattenrådet har kallat medlemskommunerna till stormöte samt initierat arbetet med Vattenvårdsprogram 2.0 som presenteras senare.





§ 2	Val av ordförande att leda förhandlingarna


	Årsstämman beslutar:


· att utse Thomas Quist att leda dagens förhandlingar.











§ 3	Justering av röstlängd


Therese Parodi förrättar upprop.





                      Årsstämman beslutar:


· att fastställa röstlängden enligt följande:





Johan Svanberg		Höörs kommun


Sofia Lindblom		Kävlinge kommun


Linnea Ornstein		Eslövs kommun


Lennart Nilsson		Lomma kommun


Carl von Friesendorff		Lunds kommun


Magnus Weberg		Sjöbo kommun


Marie Cesar-Björk		Kraftringen


Håkan Lindquist		LRF		


Johan Bjurström		Sydvatten


Lena Fällström		VA SYD








§ 4	Godkännande av dagordning





Årsstämman beslutar:


· att godkänna dagordningen.








§ 5	Godkännande av kallelse





Årsstämman beslutar:


· att godkänna kallelsen till årsstämman, utskickad 23 april.








§ 6	Val av två personer att jämte ordföranden justera stämmans protokoll


              


                      Årsstämman beslutar:


· att utse Lena Fällström och Magnus Weberg, att jämte ordföranden justera stämmans protokoll.








§ 7	Föredragning av styrelsens och revisorns berättelse


Therese Parodi redovisar förvaltningsberättelse och resultat- och balansräkning för räkenskapsåret 2023 enligt bilaga 1a. Hon ger en kort summering av arbetet under 2023. 


Vattenrådet har bedrivit utåtriktat arbete i form av dialoger med markägare, temadagar, guidningar samt föredrag och presentationer. Vattenrådet har även medverkat vid kurser, konferenser och seminarier. Recipientkontrollprogrammet och vattenförvaltningen (mestadels remisshantering) har utförts.


Åtgärdsarbetet 2023 summeras till två entreprenader för våtmarksprojekt, ett projekt med temporära flödesdämpande åtgärder samt en faunapassage. Totalt är det ca 1,7 ha våtmarker 0,5 ha översvämningsytor samt 40 m omlöp (faunapassage). Förutom det har arbetet fortsatt med ett antal påbörjade och nya projekt.


Revisor Daniel Lantz redovisar granskningen av årsredovisningen och konstaterar att den följer uppsatta redovisningsprinciper. Daniel tillstyrker att stämman beviljar styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret (bilaga 1b).





Årsstämman beslutar:


· att godkänna årsredovisningen för 2023 enligt bilaga 1a, samt


· att lägga revisorns berättelse för 2023 enligt bilaga 1b till handlingarna.








§ 8	Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för det år verksamhetsberättelsen avser





Årsstämman beslutar:


· att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2023 års verksamhet och förvaltning.


Notering - Carl von Friesendorff deltar inte i beslutet.











§ 9	Fastställande av vattenrådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering


Therese Parodi föredrar.





                      Årsstämman beslutar:


· att fastställa rådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering för 2023 enligt bilaga 1a.


· att vinsten disponeras så att 277 020 kr överförs i ny räkning.











§ 10	Förslag från Valberedningen angående arvode till ordförande i styrelsen


Magnus Weberg begär ordet – vi har flera vattenråd som denna fråga behöver samordnas med. Therese Parodi föreslås få uppgiften att samordna och förankra denna fråga med övriga vattenråd.





                      Årsstämman beslutar:


· att ge Therese Parodi uppgiften att samordna och förankra denna fråga med övriga vattenråd.











§ 11	Val av ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa


Cecilia Olsson Carlsson redogör valberedningens förslag. 





	Årsstämman beslutar:


· att utse ledamöter och ersättare i styrelsen enligt följande:


	


		Ordinarie ledamot	Ersättare


Eslövs kommun	Miroslav Han	Håkan Bjelkengren


Hörby kommun	Peter Johansson	Anders Malmgren


Höörs kommun	Magnus Haara	Jan-Åke Roslund


Kävlinge kommun	Anders Lindvall	Jimmy Runesson


Lomma kommun	Jerry Ahlström	Lennart Nilsson


Lunds kommun	Eleni Rezaii Liakou	Maria Roldin


Sjöbo kommun	Thomas Quist	Charlotte Ramel Andersson


Tomelilla kommun	Kenneth Strömbeck	Peter Boström





Areella näringar/	Håkan Lindqvist	Per Persson


markäg.	Carl von Friesendorff	Hans Ramel


Dikningsföretagen	Josefine Wrage 	Håkan Olsson





Företag/industrier	


Nordic Sugar	Hadil Karim	Eva Norrman


Kraftringen	Peter Ottosson	Vakant	


Sydvatten	Johan Burström	Christian Alsterberg


VA SYD	Catharina Malmborg	Per Bengtsson





Ideella naturvården	Nils Englesson	Olle Lindeberg


Fiskevården	Anders Eklöv	Anders Persson








§ 12	Val av ordförande och vice ordförande i styrelsen


Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag. 





                      Årsstämman beslutar:


· att utse Thomas Quist till ordförande och Eleni Rezaii Liakou till vice ordförande i styrelsen.








§ 13	Val av revisor och ersättare för denne


Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag. 





Årsstämman beslutar:


· att utse revisionsbyrån Ernst & Young AB - med de representanterna de utser.


Notering - Valberedningen tar med sig informationen att det är revisionsbyrå som ska utses och inte namngivna personer








§ 14	Val av valberedning





Årsstämman beslutar:


· att utse Cecilia Olsson Carlsson, Sjöbo kommun, tillika sammankallande, Christer Wallin, Lunds kommun, samt Stefan Frank, LRF, till ledamöter i valberedningen.


Notering – Christer Wallin är inte närvarande men har bekräftat sitt deltagande. Stefan Frank är inte närvarande och hans deltagande behöver bekräftas. Christoffer Bonthron kontaktade Stefan Frank 2024-05-29 och fick hans OK per telefon.








§ 15	Fastställande av styrelsen uppgjord arbetsplan och kostnadsbudget för det kommande verksamhetsåret 2025


Therese Parodi redogör för förslag till budget och arbetsplan år 2025 för Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll samt Vattenvårdsprogram för Kävlingeån enligt bilaga 3a och 3b.





Förväntat totalresultat (recipientkontroll, vattenförvaltning, vattenvårdsprogram) uppskattas år 2025 vara - 2 822 000 kr. Förväntat resultat gällande recipientkontroll bedöms bli + 9 000 kr och gällande vattenförvaltning + 65 000 kr. Minusresultatet i totalen kommer från vattenvårdsprogrammet och beror främst på ökade entreprenad och konsultkostnader då vi förväntar oss att anlägga mer detta år. Vi har även ökade administrativa utgifter eftersom vi utökat kansliet. Medlemsavgiften i Öresunds vattenvårdsförening kommer att öka under 2025. Intäkterna är uppräknade enligt konsult- och entreprenadindex. 

















[bookmark: _Hlk136755745]Årsstämman beslutar:


· att fastställa styrelsens förslag till arbetsplan och kostnadsbudget 2025 för Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram för Kävlingeån enligt bilagor 3a och 3b; 


· att lägga övrig information till handlingarna. 








§ 16	Fastställande av styrelsens uppgjorda förslag till utdebitering hos medlemmarna för det kommande verksamhetsåret 2025


Therese Parodi redogör för förslag till utdebitering hos medlemmarna 2025 för Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån enligt bilaga 4. Medlemsavgifterna är uppräknade med Entreprenadindex. Övriga avgifter har ökats med konsultindex.





Årsstämman beslutar:


· att fastställa styrelsens förslag till utdebitering hos medlemmarna 2025 för Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram i Kävlingeån enligt bilaga 4.


Noteringar


Magnus Weberg - vattenrådet har ett stort upparbetat eget kapital. Trots detta indexuppräknas utdebiteringen till medlemskommunerna. Detta förklaras av Therese Parodi att även underliggande kostnader (konsulter och entreprenörer) indexuppräknas. 


Carl von Friesendorff - lyfter att det innevarande kapitalet inte är ett eget kapital utan förinbetalda medel som kan disponeras utjämnande mellan åren framöver. Förslaget är att inför nästa årsstämma ta upp frågan om indexering är nödvändig om det förinbetalda kapitalet inte har minskat.









§ 17	Ärenden som av styrelsen eller medlem hänskjutits till stämman



- Redovisning och beslut gällande Vattenvårdsplan 2.0


Christian Alsterberg och Tette Alström presenterar det förslag till nytt adaptivt och breddat arbetssätt som föreslås för vattenrådet enligt bilaga 6. Bakgrunden till behovet är:


· Nya vattenutmaningar kommer i snabbare takt än innan


· Konsekvenserna blir stora


· Intressemotsättningar blir uppenbara


· En smart anpassning är nödvändig


· Att arbeta med avrinningsområdet som gräns är självklart


· Vattenrådens roll behöver breddas





Noteringar


Carl von Friesendorff lyfter frågan – hur fungerar dikningsföretagen? Oklara ansvarsfördelningar kring rensning och underhåll. Är vattenrådet ansvarig för de skador som uppkommit efter översvämningarna i våras? Vi arbetar för lite uppströms i bäckarna i skogsbygden. 


Magnus Weberg – kommunerna samverkar på kors och tvärs. Är Utvecklingsgruppen en ny parallell organisation till vattenrådet? Nej det är det inte svarar presentatörerna. Lyfter frågan kring hur den finansiella strategin ska lösas – hur ska kommunerna klara att hantera en ökad kostnad för vattenfrågor? Viktigt med en tydlig och kontinuerlig rapportering till medlemskommunerna kring hur implementeringen 2026 och framöver ska se ut och vad den kommer att kosta.


Eleni Rezaii Liakou ser detta som en möjlighet att medlemskommunerna med detta arbete gör ett initiativ och får en bra möjlighet att göra något aktivt för att möta framtidens vattenutmaningar.


Per Bengtsson - var fattas beslutet om finansiering av detta projekts uppstart? Det görs här på stämman svarar Thomas Quist. 





Förtydligande efter årsstämman, i samband med protokollskrivning


Arbetet med Vattenvårdsplan 2.0 är indelat i 3 etapper enligt figur nedan. Etapp 1 är klar och presenterades på årsstämman. Etapp 2 påbörjas omgående med beslut på konstituerande styrelsemöte, pågår till 2026 och finansieras inom föreslagen budget i §15. Etapp 3 sker succesivt från nu och framåt genom att medlemskommunerna involveras i olika moment under Etapp 2 men framför allt från 2026 och framåt då Vattenvårdsplan 2.0 är framtagen.


[image: ]





Årsstämman beslutar:
- att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 2.0 enligt redovisat förslag
- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart och genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 – 2026.
- att styrelsen redan vid konstaterande styrelsemöte kan fatta beslut om fortsatt arbete eftersom stämmoprotokollet inte är justerat.


-att projektgruppen kontinuerligt rapporterar till medlemskommunerna kring hur arbetet fortlöper och hur implementeringen fram till 2026 och framöver ska se ut, vad den kommer att kosta och hur den kommer finansieras.
- att lägga övrig information till handlingarna.











§ 18	Presentation av pågående och planerat arbete i Fokus Vombsjön


	


Christian Alsterberg, Sydvatten, informerar om projekt Fokus Vombsjön. Han berättar om projektet i Lilla Torpsbäcken utvidgad gäddvåtmark om ca 12 ha samt fiskväg förbi ett vandringshinder. I nordvästra viken påbörjas inom kort entreprenaden med ett nytt vattenvårdsprojekt med gäddvåtmarker och meandrande bäckfåra.





Projektet med att anpassa Sportfiskehamnens brygga (för båtiläggning) så att den kan användas även vid lågvatten har fått bidrag från Sparbanksstiftelsen Färs & Frosta.


 


Det pågår även ett projekt där cyanobakterier i giftalger ska detekteras i ett tidigt skede och berörda kommuner delges informationen för att kunna meddela allmänheten.





Årsstämman beslutar:


· att lägga informationen till handlingarna 











§ 19	Redovisning av 2023 års vattenundersökningar i Kävlingeån 





Madeleine Svelander, SGS Analytics AB, redogör för resultaten från 2023 års vattenundersökningar i Kävlingeån, i recipientkontrollprogrammet, bilaga 5. 


Året var något varmare än normalt. Årsnederbörden var avsevärt högre än normalt 921 mm (676 mm normalt) och ojämnt fördelad. I augusti 125% mer nederbörd medan maj 44% av normal nederbörd. Näringsstatus för kväve och fosfor visar på signifikant minskande långsiktiga trender vilket är positivt. Vombsjön har fortsatta problemperioder med syretillstånd, siktdjup och klorofyll.





Årsstämman beslutar:


· att lägga informationen till handlingarna























§ 20	 Redovisning av pågående arbete i Vattenvårdsprogram Kävlingeån (Ekologigruppen)


Filip Hvitlock, Ekologigruppen, redogör för arbetet inom Kävlingeåns Vattenvårdsprogram 2023. Nedan en sammanfattning av de större entreprenaderna.


· Rolsberga kvarn, skapande av fri fiskväg.


· Veberöd, pionjärprojekt – fördröjning utanför tätorten, Högflöde den 17/11 testade konstruktionen. Brister ska fixas


· Lilla torpsbäcken, Gäddlek och näringsrening. Ytor – cirka 4 ha större vattenyta vid högvatten, 2 ha ny permanent vattenyta, 7 ha tillgängliggjord vattenyta för gäddlek


· Brösarp 5 vattenytor. Totalt cirka 1,7 ha ny vattenyta. Näringsrening, fördröjning och groddjur,





Årsstämman beslutar:


· att lägga informationen till handlingarna








§ 21	Övriga ärenden





Inga övriga ärenden har inkommit. 





	                                            





§ 22	Stämmans avslutande





Thomas Quist nämner att det nästa år är 30-årsjubileum. På något sätt ska detta uppmärksammas med tex. besök på någon intressant plats eller projekt.





Efter stämman var det lunchbuffé och därefter inspirationsföreläsningar av Kenneth M Persson, forskningschef på Sydvatten och Christoffer Bonthron från Tullstorpsåprojektet.











Lund som ovan








Christoffer Bonthron


Sekreterare











Justeras:








Thomas Quist


	Ordförande


	Sjöbo kommun











Lena Fällström 		Magnus Weberg


VA Syd			Sjöbo kommun		
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